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FARUK ECZACIBAŞI
Türkiye Bilişim Vakfı, Yönetim Kurulu Başkanı

“Gençlerin taleplerine  
cevap verecek bir model gerekiyor”

Ben 40 senedir çalışma hayatının 
içerisindeyim. Bu 40 senenin 25 senesi 
yüksek enflasyonun içerisinde geçti. Keşke 

hiper enflasyon olsaymış 70’li yıllarda. Bir kere 
bir hiper enflasyon olur, adamakıllı dayağı yersin; 
ondan sonra da belki daha mantıki bir düzeye 
gelirsin. Ama öyle olmamış. Yani, 30 sene boyunca 
bugün aldığın parayı yarın harcamak zorunda 
tutan bir kültürle geçti benim çalışma hayatım. 
Yani yatırım için birkaç sıkımlık kurşunun vardı. 
O kurşunları hiçbir zaman riske yönelik yatırım 
için harcamaya cesaret edemedik. Türkiye’nin 
endüstrisi geliştiyse, zaten bu şekilde gelişti. “Ben 
kendimi sağlama alayım, yatırımımı yapayım, 
riskim de mümkün olduğu kadar az olsun” anlayışı 
ile geçti. Para gömmek, beş sene beklemek, 
yatırımın sonucunu almak...  Bu yaklaşım 
Türkiye’de geri planda oldu. Bu kültür, en azından 
iki kuşağa yerleşti. Şimdi genç kuşak geldi; onlar 
da rüzgârın etkisiyle “Ben de girişimci olabilirim” 
veya “Ben de bir şeyler çıkarabilirim” diye geldi.

Türkiye’de çok güzel bazı başarı örnekleri 
var ama onlar da bireysel olarak kalıyor. Yani 
neticede kendilerini Amerika’ya attıkları zaman 
onların da başarıları kanıtlanmış oluyor. Onun 
için, ben Amerika’nın hakikaten kendisine özgü 
bir yapısının olduğunu düşünüyorum. Japonya 
vardı bir ara; yok olmadı ama 80’lerdeki Japonya 
kesinlikle değil. Çin herhalde çok önemli adımlar 
atıyor. Fakat Çin çok bilinçli bir şeklide yarattığı 
fazlayı, Ar-Ge’yi geliştirmeye yatırdı ve bana 
kalırsa, bizim bilmediğimiz suyun altında da çok 
büyük bir Ar-Ge olduğunu düşünüyorum.

Biz kendimize özgü birtakım çözümler bulmak 
zorundayız ama-, burada konuşulan sorunların 
birçoğu aslında başka ülkelerde de var. Acaba 
bizden yola çıkarak mı çözümleri bulmamız 
lazım, yoksa çözümler bütün dünyada aslında 

birlikte bulunması gereken çözümler mi? 
Mevcut sistemlerin kendilerinin korunmasıyla, 
yeni teknolojinin kullanıcıya getirdiği yararın 
arasındaki çelişkiyi biz daha cevaplandırabilecek 
durumda değiliz. Bu artarak geliyor karşımıza 
ve bu sorunlarla her yerde karşılaşıyoruz. Bu 
sorunlar yalnız bize ait sorunlar değil. Ben 
bugünkü karşılaştığımız gerilimin en temel 
nedenlerinden birinin iktidarların bizim 
kuşağımızdan olan insanlardan oluşması 
olduğuna da inanıyorum. Mevcut bir 
sistemi koruyorlar, ama gençlerin taleplerini 
cevaplandırabilecek bir yeni model yok 
ortada. Hâlbuki aslında aramamız gereken 
çözümler networking’ler. Yani doğru uygulama 
neredeyse… Siz yaratın kabul ama ortak aklın 
oluşması aslında networking’den geçiyor. Yani 
birlikte oluşturulması gereken sistemlerden 
geçiyor ve bu networking’e biz alışık değiliz.

Ben beyin göçüne inanan bir insan değilim. 
Bu insanların, yurtdışına gitse bile bir ayağının 
burada olduğunu düşünüyorum.

“BEN BUGÜNKÜ KARŞILAŞTIĞIMIZ 
GERİLİMİN EN TEMEL 

NEDENLERİNDEN BİRİNİN 
İKTİDARLARIN BİZİM 
KUŞAĞIMIZDAN OLAN 

İNSANLARDAN OLUŞMASI 
OLDUĞUNA DA İNANIYORUM. 

MEVCUT BİR SİSTEMİ KORUYORLAR, 
AMA GENÇLERİN TALEPLERİNİ 

CEVAPLANDIRABİLECEK BİR YENİ 
MODEL YOK ORTADA.”


